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ZDARMA

Město:  Golčův Jeníkov
Části obce:  Stupárovice, Sirákovice, Olšinky, Nasavrky, Římovice, Dolík, Budka, Vrtěšice, Kobylí Hlava

Obce:  Chrtníč, Nová Ves u Leštiny, Podmoky, Skryje, Zvěstovice

NAŠE ŠKOLA 
JE COOL

SENIOŘI V GOLČOVĚ 
JENÍKOVĚ ROKOVALI

KRAMPUS ČERTI 
ODSTRANILI ZÁBRANY 

A VLÍTLI DO LIDÍ

V podvečer 3. prosince, na první adventní neděli, jste mohli nasák-
nout pořádně vánoční atmosféru na Náměstí T. G. Masaryka. Nejen, 
že zde voněl svařák a trdelník snad až do Olšinek, ale hrály zde  
koledy, a dokonce se zde odehrálo i divadelní představení.
Tradičně jste mohli uvítat děti z mateřské školy, které si pro Vás  
nacvičily veselé vánoční písně. Dále pěvecký sbor Donatio Artis  
a žáky ZÚŠ ze Světlé nad Sázavou (pobočka Golčův Jeníkov)  
v doprovodu paní Olgy Fialové. 

Po pěveckém vystoupení se rozsvítily stromy spolu s  osvětlením  
u morového sloupu. Jak to tenkrát bylo s narozením Ježíška, jsme 
mohli zjistit při zhlédnutí divadelního představení - živý betlém, 
které Vám odehráli žáci 5. třídy ZŠ Golčův Jeníkov. 
Na závěr vystoupila s moderními koledami kapela DEJMY, která  
završila krásnou adventní nedělní pohodu.

Lucie Chaloupková

NÁMĚSTÍ UŽ ZDOBÍ OPĚT 2 KRÁSNÉ STROMY



Přítomni:  12  členů ZM
Omluveni:  3  členové ZM 
  (P. Šoupal, M. Málek, MVDr. V. Bukač)  
Neomluveni: 0  členů ZM
                                
   
161/2017 Určení ověřovatelů
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje ověřovateli zápisu  
Miroslava Dibelku a Martina Mrkvičku.

162/2017 Určení zapisovatele
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje zapisovatele Marii 
Škarydovou.

163/2017 Schválení programu
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje následující program 
zasedání:
 
 1) Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích)
   a zapisovatele
 2) Schválení programu
 3) Zpráva z jednání rady
 4) Obecně závazná vyhláška č. 1/2015 – místní poplatky 
 5) Inventarizace majetku 
 6) Návrh rozpočtu města na rok 2018
 7) Rozpočtové změny
 8) Rozpočtový výhled na roky 2018 až 2022
 9) Prodej pozemku v k. ú. Golčův Jeníkov 
 10) Smlouva o budoucí smlouvě o realizaci přeložky 
 11) Výše odměn neuvolněných členů zastupitelstva
 12) Poskytnutí příspěvku zastupitelům z peněžního fondu
 13) Výše odměn členů sociálně-zdravotního a bytového výboru
 14) Pořízení dopravního automobilu pro SDH Golčův Jeníkov 
 15) Dovybavení JOHNDEERE pro technické služby

 16) Změna termínu dokončení stavby
 17) Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím  
 18) Nákup pozemku v k.ú. Římovice
 19) Diskuse

164/2017 Zpráva z jednání rady 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu z jed-
nání rady města za uplynulé období bez připomínek. 

165/2017 Obecně závazná vyhláška č. 1/2015 o místních poplatcích       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bylo seznámeno se skutečný-
mi náklady na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu,  
které v roce 2016 činily 1.783.000 Kč. (což je o 36.068 Kč více než 
v předchozím roce, ale téměř totožné s rokem 2013). Zastupitelstvo 
města Vyhlášku č. 1/2015 o místních poplatcích nemění a ponechá-
vá ji v platnosti. Sazba zůstává na výši 700 Kč. 

166/2017 Inventarizace majetku    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov jmenuje ústřední a dílčí  
inventarizační komise.

167/2017 Návrh rozpočtu na rok 2018     
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí návrh rozpoč-
tu města na rok 2018. Návrh rozpočtu je přebytkový, s přebytkem 
12.024.761 Kč. Do následujícího zasedání zastupitelstva je možné 
vznášet podněty a připomínky.

168/2017 Rozpočtové změny       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje rozpočtovou změnu 
č. 43 a 44/2017. 

169/2017  Rozpočtový výhled        
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje rozpočtový výhled 
na léta 2018 až 2021.  

Usnesení z jednání zastupitelstva města Golčův Jeníkov 
č. 11/2017 konaného dne 28. listopadu 2017

  Úvodník
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Rok 2017 je již téměř za námi a zase je tu čas jako stvořený pro 
ohlédnutí se. A můžeme se ohlížet nejen jako jednotlivci, ale i jako 
město. 

Myslím, že Golčův Jeníkov zažil docela hezký rok. Nestala se žád-
ná velká příšernost, život probíhal poměrně v klidu bez velkých 
výkyvů a ničivých bouří. 

Rád bych se zastavil u několika pro mě důležitých mezníků, které 
o tomto roce vypovídají něco důležitého. Tím prvním je pivovar. 
Myslím si, že je nesmírně důležité, že město tyto pozemky získalo, 
protože se jedná o jediné větší pozemky v blízkosti centra, které 
patřily jednomu majiteli a je možno je využít pro infrastrukturu 
města a bydlení. V letošním roce se povedlo pozemky vyčistit a 
pracujeme na projektové dokumentaci a přípravě na prodej parcel. 
Myslím, že pro budoucí podobu Jeníkova je to podstatný mezník.

Dalším mezníkem je to, že začala projektová příprava 4 velice  
důležitých a velkých staveb. Jedná se o komunitní centrum s měst-
skou knihovnou, sportovní halu, hasičskou zbrojnici a kanalizace 
v místních částech Jeníkova. Všechno to jsou stavby takového  
rozsahu, že pro ně musíme sehnat dotace, a proto vůbec není jisté, 
kdy se která z nich povede zrealizovat. Každá z nich by však pro 
Jeníkov znamenala hodně a podstatně by změnila život ve městě. 

Třetím milníčkem je již dvojí realizace pořadu „Na slovíčko s“, 
který proběhl v budově Základní školy. Zde již dvakrát pro- 
běhla návštěva zajímavé osobnosti, která se zúčastnila výuky  
a po vyučování diskutovala s veřejností. Nejde o zábavný pořad, 
ale o vážná témata. Přesto si obě akce našly své posluchače.  
Myslím, že to vypovídá o zralosti Jeníkovské veřejnosti.

A posledním zastavením je rostoucí počet nejrůznějších typů 
sportovních, kulturních i vzdělávacích aktivit, které v Jeníkově 
probíhají. V letošním roce tak stoupl počet nejrůznějších akcí, že je 
zcela obsazen čas bývalého školního pavilonu a dva kroužky již 
jsou i v kotelně technických služeb v bývalé učebně dílen. Také  
v sokolovně již není lehké objevit volné okénko. I počet účastníků 
kroužků, aktivit, akcí, koncertů či setkání pomalu stoupá. Je moc 
příjemné zjišťovat, že mezi námi je víc a víc lidí ochotných vystou-
pit ze své ulity a přiložit ruku k dílu, či se alespoň zúčastnit. 

Rok 2017 mizí. Každý z nás se někam posunul časem, zkušenost-
mi, hodnotami a naplněností svých cílů. Moc nám všem přeji,  
aby se z nás stávali moudřejší, vyváženější lidé a z našeho města 
aby se stávala lepší a lepší parta, která bude umět táhnout za jeden 
provaz a to společné táhnutí ji bude opravdu bavit. 

Vlastimil Marušák



170/2017    Prodej pozemku v k. ú. Golčův Jeníkov      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje prodej pozemku  
p. č. 342/103 o výměře 917 m² v  k.ú. Golčův Jeníkov za cenu  
430 Kč/m², tedy celkem 394.310 Kč. Kupující manželé R. N., a G. N., 
bytem Golčův Jeníkov. Na tento jeden konkrétní pozemek je měs-
tem poskytnuta sleva ve výši 64.190 Kč z původní ceny 458.500 Kč.  
Podmínkou poskytnutí slevy je, že kupující se zaváží částku, o kte-
rou je prodejní cena snížena, využít k vybudování protihlukového 
opatření. Protihlukové opatření je podmínkou k získání stavebního 
povolení na prodávaném pozemku. Město Golčův Jeníkov si vyhra-
zuje předkupní právo v případě prodeje pozemku.

171/2017   Smlouva o budoucí smlouvě o realizaci přeložky   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje uzavření smlouvy  
o budoucí smlouvě číslo: Z_S14_12_8120062021 o realizaci přelož-
ky distribučního zařízení určeného k dodávce elektrické energie 
v  ulici Bridelova, Golčův Jeníkov. Smlouva bude uzavřena mezi 
Městem Golčův Jeníkov, nám. T. G. Masaryka 110, Golčův Jeníkov 
a ČEZ Distribuce, a.s. Děčín, Teplická 874/8, IČO: 24729035.  
Předběžný odhad celkových realizačních nákladů přeložky činí 
460.000 Kč. Bez DPH.

172/2017 Výše odměn neuvolněných členů zastupitelstva   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje s  účinností  
od 1. 1. 2018 odměnu neuvolněných členů zastupitelstva v  maxi-
mální částce dle přílohy nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ze dne  
11. 9. 2017.  

 • člen rady: z částky 1.641 Kč se zvyšuje na částku 6.136 Kč.  
 • předseda výboru: z částky 1.442 Kč se zvyšuje na částku 3.068 Kč.  
 • člen výboru: z částky 1.176 Kč se zvyšuje na částku 2.557 Kč.  
 • člen zastupitelstva z částky 599 Kč se zvyšuje na částku 1.534 Kč.  

Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje při souběhu výkonu 
funkcí neuvolněného člena rady a neuvolněného člena sociálně-
-zdravotního a bytového výboru, které vykonává Michal Šveřepa, 
s  účinností od 1. 1. 2018 odměnu ve výši souhrnu odměn za obě 
funkce, tj. 8.693 Kč. Zastupitelstvo města současně ruší své usnese-
ní č. 007/2017 ze dne 10. 1. 2017. 

173/2017 Poskytnutí příspěvku zastupitelům z peněžního fondu   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje s  účinností  
od 1. 1. 2018 poskytování finančního plnění zastupitelům města 
z peněžního fondu nebo z rozpočtu města:  

a) příspěvek na úhradu zvýšených nákladů na úpravu zevnějšku,  
 jde-li o starostu, místostarostu nebo člena zastupitelstva obce  
 pověřeného k  přijímání projevů vůle snoubenců, že vstupují  
 do manželství. Výše příspěvku 200 Kč na jeden obřad.
b) příspěvek na úhradu zvýšených nákladů na úpravu zevnějšku  
 v souvislosti se zastupováním obce na veřejných obřadech. Výše  
 příspěvku 200 Kč na jeden obřad.
c) příspěvek na podporu vzdělávání v  souvislosti s  výkonem  
 funkce člena zastupitelstva obce. Výše příspěvku maximálně  
 10.000 Kč na jeden kalendářní rok a jednoho člena zastupitel- 
 stva.
d) příspěvek na stravování, jde-li o uvolněného člena zastupitel- 
 stva. Výše příspěvku 13 Kč na jeden oběd / jeden den. 
e) příspěvek na penzijní připojištění se státním příspěvkem, jde-li  
 o uvolněného člena zastupitelstva. Výše příspěvku 250 Kč  
 / jeden měsíc.  
f) doplňkové penzijní spoření nebo životní pojištění, jde-li o uvol- 
 něného člena zastupitelstva. Výše příspěvku 300Kč / jeden měsíc.
g) příspěvek na rekreaci, jde-li o uvolněného člena zastupitelstva  
 obce. Výše příspěvku 5.000 Kč jednou za kalendářní rok.

Výše uvedená plnění lze poskytnout za stejných podmínek a maxi-
málně ve stejné výši, jako jsou poskytovány zaměstnancům města.

Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov neschvaluje poskytování  
finančního plnění zastupitelům města z  peněžního fondu nebo 
z rozpočtu města:  
  
a)  odměnu při významných životních výročích. 
b) příspěvek na pojištění rizik spojených s výkonem funkce člena  
 zastupitelstva obce.
c) příspěvek na podporu zdravotních, kulturních a sportovních  
 aktivit, jde-li o uvolněného člena zastupitelstva obce. 

174/2017   Výše odměn členů sociálně-zdravotního a bytového  
     výboru   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje fyzickým osobám, 
které nejsou členy zastupitelstva, ale jsou členy sociálně-zdravotní-
ho a bytového výboru M. N., a D. N., peněžité plnění ve výši  
1.023 Kč za měsíc. V  případě neúčasti na zasedání výboru bude  
odměna o poměrnou část krácena. Zastupitelstvo města současně 
ruší své usnesení č. 008/2017 ze dne 10. 1. 2017.

175/2017   Pořízení dopravního automobilu 
     pro SDH Golčův Jeníkov       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje podání žádosti  
o dotaci na „Pořízení DA pro JPO II-Město Golčův Jeníkov“.  
Zastupitelstvo města schvaluje přijetí nabídky společnosti  
CTS corp., s.r.o., se sídlem Bubenská 421/3, 170 00 Praha 7,  
IČ: 27099873 na zpracování dokumentace potřebné k  podání  
žádosti a vypracování samotné žádosti, současně schvaluje smlouvu 
o dílo, kód zakázky: DOC013617. Cena zakázky 148.000 Kč  
bez DPH. 

176/2017 Dovybavení JOHN DEERE pro technické služby       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup příslušenství 
pro traktor  John Deere. 
 
 • Přední tříbodový závěs s předním VH na X950R 

cena 58 500 Kč bez DPH
 • Čelní odpružená radlice ORL 140 

cena 34.600 Kč bez DPH 
 • Rozmetadlo SnowEX SP-575 MINI PRO

cena 43 900 Kč bez DPH 
 =============================================

Celkem 137 000 Kč bez DPH

Zařízení bude dodáno společností STROM Praha a.s. Lohenická 
607, Praha 9-Vinoř, Středisko Habry, V Bytovkách 38, IČ: 257 51 069.

177-1,2,3/2017 Změna termínu dokončení stavby    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov projednalo žádost firmy  
Ing. Miroslav VONDRA – VHS, Vodohospodářské stavby, V zahra-
dách 722, 582 82 Golčův Jeníkov, IČO: 444 53 451 o změnu termínu 
dokončení stavby „Technická infrastruktura pro rodinné domky 
v Golčově Jeníkově“ a:

 1. neschválilo v  současné době vymáhání penále za nedodržení  
  termínu dokončení stavby po firmě Ing. Miroslav VONDRA –  
  VHS, Vodohospodářské stavby.

 2. neschválilo vypovězení smlouvy o dílo s firmou Ing. Miroslav  
  VONDRA – VHS, Vodohospodářské stavby v kapitole vybudo- 
  vání slepé komunikace mezi stavebními parcelami. Vybudová- 
  ní této komunikace nebude zadáno jiné firmě.

 3. schvaluje žádosti firmy Ing. Miroslav VONDRA – VHS,  
  Vodohospodářské stavby vyhovět a souhlasí se změnou termí- 
  nu dokončení stavby dle návrhu: 
 
 • Zprovoznění kanalizace a vodovodu – do 1. 12. 2017
 • Podkladové vrstvy pod komunikaci – 31. 12. 2017

číslo 12 / prosinec 20173



listy@golcuv-jenikov.cz 4

 • Dokončení povrchů komunikací /zámková dlažba + asfalty/ -   
  do 30. 4. 2017

Jednotlivé termíny jsou závazné, za jejich nedodržení musí být  
po firmě Ing. Miroslav VONDRA-VHS, Vodohospodářské stavby 
vymáhána sankce dle smlouvy o dílo, čl. 13, odst. 13/2, včetně  
dodatků smlouvy. 

178/2017 Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím    
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu staros-
ty města týkající se probíhajících akcí.

179/2017 Nákup pozemku v k.ú. Římovice       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup pozemku  
č. parc. 32/2 o výměře 516 m2 v  k.ú. Římovice, prodávající  
M. J. De G., bytem Praha 3, s podílem 9/10, a M. F., Leština u Světlé, 
s  podílem 1/10. Kupní cena je dojednána na částku 90.000 Kč  
za pozemek a 10.000 Kč za vzrostlé stromy na pozemku. 

 Mgr. Vlastimil Marušák Bc. Miroslav Mrkvička
 starosta místostarosta

Věděli jste, že máte možnost pneumatiky ode-
vzdat bezplatně v rámci zpětného odběru na mís-
tě prodeje, pneuservisu a autoservisu, a to bez 
ohledu na značku či nákup? Je potřeba začít tuto 
možnost plně využívat, a tím ulehčit obecním  
pokladnám. Pneuservisy, autoservisy a místa  
prodeje pneumatik jsou přirozená místa sběru  
– ne sběrné dvory. Místa zpětného odběru zřizují 
všechny povinné osoby (výrobci a dovozci pneu-
matik) a jejich seznam najdete na stránkách  
Ministerstva životního prostředí v  sekci Zpětný 
odběr výrobků v  odkazu Pneumatiky a oleje 
http://www.mzp.cz/cz/odber_pneu. Zde najdete 
místa zpětného odběru těch výrobců, kteří se roz-
hodli plnit své zákonné povinnosti samostatně. 
Místa, která bezplatně sváží provozovatel kolek-
tivního systému Eltma pro povinné osoby, kteří  
se účastní kolektivního systému, najdou občané 
na stránkách www.eltma.cz v sekci Sběrná místa. 
Zadáním názvu města si jednoduše najdou nej-
bližší sběrné místo, a to pomocí přiblížení a oddá-
lení. Síť sběrných míst se neustále rozšiřuje, proto 
doporučujeme pro aktuální situaci vždy navštívit 
výše zmíněné stránky. Plánujete přezutí pneuma-
tik a Vaše pneumatiky již dosloužily? Nechte  
je přímo v servisu! Ušetříte místo v garáži a nebu-
dete za pár let řešit, kam s tím. 
Pneumatika není komunální odpad a její likvida-
ci platí občan již v ceně zakoupeného produktu. 
Proto je žádoucí, aby pneumatika byla co nejkrat-
ší cestou vrácena zpět výrobci a nekončila jako 
odpad na sběrném dvoře či dokonce jako černá 
skládka. Pneumatiky odevzdávejte bez disků, 
v rámci možností čisté. Použitá pneumatika, vy-
braná systémem Eltma, je svezena ke zpracovateli. 
Zpracovatel pneumatiku rozdrtí na menší části, 
které se nadále použijí k  výrobě např. dětských 
hřišť, sportovišť a tlumících podložek. Pneumati-
ka se v  menším množství využívá i jako zdroj 
energie. Takže námi vybrané pneumatiky jsou 
zpracovány ze 100 % a nekončí na skládkách jako 
nepotřebný odpad bez dalšího využití. 

Třídíte odpad? To je skvělé. Tak proč netřídit  
i pneumatiky? Dejte pneumatice druhý život  
a odevzdejte ji na to správné místo – na místo 
zpětného odběru. Děkujeme, že společně může-
me vytvářet lepší svět. 

Dana Koudelová

ZPĚTNÝ ODBĚR PNEUMATIK – JAK TO FUNGUJE?
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Výběrová komise otevřela nabídky 4 firem na rekonstrukci bytové-
ho domu č. p. 145 v ulici 5. května. Je zde 6 bytových jednotek  
a velký suterén, který zasahuje až pod chodník, který je před  
domem. Proběhne zde celková rekonstrukce všech prostor včetně 
zateplení domu, výměny oken, dveří, přechodu na vytápění plynem 
a výměny koupelen, toalet i kuchyní. Větší část suterénu po rekon-
strukci nabídneme k pronájmu. Mohou zde být skladovací prostory 
nebo třeba vinný sklípek. Nejnižší nabídnutá cena je cca 4,8 mil. Kč 
bez DPH. Pokud dojde k podpisu smlouvy, bude firma moci zahájit 

stavební práce již na začátku příštího roku. V tuto chvíli zvažujeme 
podání žádosti o dotaci. Problém je, že dotace se vypočítává z výše 
úspory energie (ta je vysoká – cca 42%) a objemu provedených  
stavebních prací (ty jsou nízké – nechceme dělat nové stropy).   
Dalším domem, který chceme dát do pořádku, je dům č. p. 141,  
ve kterémje bazar Beránek. Zde chceme zkusit vybudovat i půdní 
vestavbu.

Vlastimil Marušák

OPRAVA BYTOVÉHO DOMU Č. P. 145 ZAČNE V LEDNU 2018

U nás ve školce jsme si užili legraci s drakem Stydlínem. Téma si pro 
všechny třídy připravila třída Sluníček. Děti si vlastnoručně vyrobi-
ly malé draky, se kterými během tématu cvičily. Dozvěděly se,  
že není drak jako drak, ve třídách se prohnal malý větřík i vichřice. 
Celé téma bylo zakončeno DRAKIÁDOU - děti se vydaly po barev-
ných fáborcích, které je zavedly na místní tržiště, a protože nám po-
časí přálo, tak se po obloze proháněli draci. Děti si téma náležitě 
užily. Na tržišti jsme se sešli ještě jednou, a to společně s rodiči, ale 
tentokrát za účelem LAMPIONOVÉHO průvodu, který pokračoval  
na zahradu mateřské školy, kde na děti čekalo překvapení. Lampio-
novým průvodem jsme oslavili svátek sv. Martina. Děti byly sezná-
meny s tradicemi, které jsou spojeny se sv. Martinem, vyrobily  

si bílého koně, jako koníci poklusávaly a dokonce upekly i koláčky, 
na kterých jsme si společně s rodiči pochutnali. Dále si děti povídaly 
o lese, o rodině, poznávaly kouzlo pohádek. Příběh kočky Micky  
je název pohádky, kterou jsme zhlédli v mateřské školce 10. 11. 2017, 
zvířátka z pohádky dětem ukázala, jak je dobré si navzájem pomá-
hat a mít kolem sebe kamarády. Děti byly vtaženy do příběhu – spo-
lečně si zazpívaly písničky v doprovodu kytary. Pohádka byla pěkně 
výtvarně i hudebně zpracovaná, přinesla dětem radost i mravní  
ponaučení.

Miroslava Brázdová
Gabriela Rutová

„V LISTOPADU SPADNE LISTÍ, TÍM SI BUĎTE ZCELA JISTÍ! 
ZATO ALE PRO LEGRACI VZNÁŠEJÍ SE DĚTEM DRACI.“

číslo 12 / prosinec 2017
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A jednu čtvrtinu školního roku máme za sebou. Její průběh  
i prospěch a chování žáků jsme zhodnotili 15. listopadu na čtvrtletní 
klasifikační poradě, po které následovaly třídní schůzky SRPDŠ.
Ve středu 8. 11. byl ukončen plavecký výcvik žáků čtvrtých tříd,  
který probíhal po dobu deseti dvouhodinových lekcí v Havlíčkově 
Brodě. Pod vedením plavčíků všechny děti zdokonalily plavecké  
styly a za své sportovní výkony obdržely „mokré“ vysvědčení.
S žáky 8. a 9. tříd si na naší škole popovídal 10. listopadu pan kaplan 
z největší ženské věznice Mgr. Aleš Kocián. Zajímavá beseda se ko-
nala v rámci programu setkávání se zajímavými lidmi.
V úterý 14. 11. se uskutečnila akce Zážitkový stan – vesmír, která 
byla určena pro žáky 3.–5. tříd. Chlapci a děvčata zhlédli projekci  
o vesmíru promítanou na strop stanu a potom si „prakticky“  
vyzkoušeli pohyb planet a měsíců ve vesmíru.
Žáci 9. A a 9. B byli ve středu 15. 11. na exkurzi ve firmě Vanad.  
Prohlídka firmy byla doplněna přednáškou zástupců SOŠ a SOU 
technického Chotěboř. 
Už tradičně proběhla na naší škole 15. listopadu Přehlídka středních 
škol, na které se představily některé SŠ havlíčkobrodského, kutno-

horského a chrudimského okresu. Rodičům a jejich dětem byly  
poskytnuty informace o studijních a učebních oborech a o kritériích 
přijímacího řízení na jednotlivých školách.
Dne 16. 11. se v sokolovně konala přednáška, na které byli všichni 
žáci a žákyně naší školy seznámeni s životem a dílem významných 
historických osobností naší vlasti – Konstantin a Metoděj, Karel IV., 
Jan Hus, T. G. Masaryk aj.
V pondělí 20. listopadu navštívili chlapci a děvčata 2.–5. tříd Dusí-
kovo divadlo v  Čáslavi, kde zhlédli výpravný muzikál na motivy  
pohádky Boženy Němcové Čertův švagr. 
Ve čtvrtek 23. 11. čtrnáct žáků a žákyň 8. ročníku odjelo do Kutné 
Hory na Den otevřených dveří SOŠ a SOU řemesel, kde si prohlédli 
prezentace všech studijních a učebních oborů a získali o nich infor-
mace přímo z  úst studentů nebo učitelů odborných předmětů  
a odborného výcviku. 
Další informace naleznete na našich webových stránkách.

Miroslava Nigrinová
ZŠ Golčův Jeníkov

LISTOPAD NA NAŠÍ ŠKOLE

Letošní situace při výstavbě vodovodů a kanalizací je naprosto  
nebývalá. Stát se snažil rozdělit maximum dotací, stavební firmy  
nabraly víc zakázek, než šlo zvládnout, a situace tak nebyla jednodu-
chá. Přesto se ale povedlo dokončit celou délku vodovodu (cca  
4,5 km) včetně úseků, kde byla tvrdá skála, a 4 nových odboček  
vodovodního řadu, se kterými se v původním projektu nepočítalo. 
V tuto chvíli je již hotova i oprava komunikací, aby mohla probíhat 
zimní údržba a cesty se dál neničily. Žel nepovedlo se vybudovat 
všechny vodovodní přípojky. Z 61 jich je hotova necelá polovina  
a další bude možné budovat až poleví zima. V tuto chvíli je požádá-
no o kolaudaci, doufám tedy, že až budete číst tyto řádky, již poteče 

voda. Dole u potoka je vysazen hydrant, ze kterého by se měly napo-
jit Spytice, celková délka tohoto řadu tedy ještě o cca 2 km vzroste.  
V rámci oprav komunikací byla zároveň na křižovatku umístěna 
zrekonstruovaná Boží muka. Až to počasí dovolí, bude kolem křížku 
vybudováno oplocení. Celková částka za výstavbu vodovodu dosáh-
la cca 6 mil. Kč vč. DPH. Dotaci 2,707 mil. Kč získalo město  
od Ministerstva zemědělství ČR a 1,08 mil. Kč od kraje Vysočina. 
Město tedy za akci zaplatí cca 2,3 mil. Kč. 

Vlastimil Marušák

PRÁCE NA VODOVODU DO VRTĚŠIC 
A SIRÁKOVIC BYLY UKONČENY
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Předvánoční každoroční setkání seniorů z Golčova Jeníkova a při-
lehlých obcí se konalo v  jeníkovské Sokolovně v sobotu dne 9. 12. 
2017 v duchu zásadní změny názvu tohoto subjektu. Do této doby 
naše organizace patřila pod Český svaz důchodců, Kraj Vysočina. 
Nyní jsme samostatný spolek – Klub seniorů Golčův Jeníkov, a tato 
změna přinese určité výhody, hlavně co se týká administrativy.
Ve 14:00 hodin zahájila toto setkání předsedkyně Klubu Marie 
Cemperová, která přivítala všechny přítomné členy a účinkující  
a seznámila je s programem. 
Shrnula činnost spolku za uplynulé období roku 2017, kdy bylo  
několik zájezdů do divadel v  Jihlavě a Praze, zájezdy na výstavy  
do Litoměřic a Českých Budějovic. Pak tu byl týdenní relaxační  
pobyt v  Náchodě se zájezdy po okolí a také dvoudenní návštěva  
vinného sklípku na Moravě. Samozřejmostí jsou také návštěvy členů 
Klubu při jejich životních jubileích. Také pořadatelství Festivalu  
dechových hudeb patří mezi stěžejní akce Klubu. Paní Cemperová 

uvedla také počet stávajících členů Klubu seniorů, který činí 293  
členů. Popřála závěrem také všem příjemnou zábavu a pevné zdraví 
do roku 2018.
Poté nastoupily nejmladší dívky z Přípravné mažoretkové a twirlin-
gové skupiny Rondo z  Ronova nad Doubravou se svým vystoupe-
ním. Čtrnáct mažoretek předvedlo své vánoční vystoupení, které 
vedla sama vedoucí Mgr. Jana Auersvaldová společně s vicemistryní 
ČR Veronikou Šindelářovou, která také vystoupila ve svém sólovém 
programu. 
Konečným vystoupením v  programu se předvedla Veselá pětka 
Slávka Kubáta s kapelníkem Josefem Semrádem a oblíbenou zpěvač-
kou Zdenou Pavlasovou. Ti hráli a zpívali pro poslech i k tanci. 
Tímto vystoupením byl zakončen program Předvánočního poseze-
ní seniorů v Golčově Jeníkově. Nutno poděkovat všem sponzorům 
za dary a Městu za podporu. 

Karel Novotný, člen Klubu seniorů

SENIOŘI V GOLČOVĚ JENÍKOVĚ ROKOVALI

číslo 12 / prosinec 2017

Rozhodli jsme se propagovat naši základní školu v celostátní soutěži 
Naše škola je cool, kterou vyhlásila společnost CONSULTA  
z Vyškova. Osmičlenný tým tehdy šesťáků natáčel od května loňské-
ho školního roku videa ze života a dění ve škole. Soutěžili jsme spo-
lečně s 35 školami převážně z Moravy. V září nám pomohli dva žáci 
9. ročníku se sestříháním a ozvučením tříminutového videa. Výsle-
dek naší práce viděl snad každý Jeníkovák. Děkujeme všem našim 
žákům a jejich rodičům, bývalým žákům, rodičům dětí z mateřské 

školky, občanům Golčova Jeníkova a všem lidem, kteří pro nás  
hlasovali. Dostali jsme téměř 1 300 hlasů a obsadili jsme 2. místo.
Školní práce se skládá nejen z  učení, ale i z  těchto aktivit. Já jim  
říkám „střípky“. Střípky radosti, naděje a příslibů do budoucnosti, 
že naše škola nebude jen nuda.

Mgr. Alena Víšková
ZŠ Golčův Jeníkov

NAŠE ŠKOLA JE COOL
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Jistě jste si všimli, jak oprýskává omítka na Goltzově tvrzi. Nechali 
jsme si navrhnout levný, ale funkční postup opravy omítek a předlo-
žili jsme ho památkářům. Konečně jsme obdrželi souhlasné  
stanovisko, takže v nejbližší době vyhlásíme výběrové řízení  
na zhotovitelskou firmu. Předpokládám, že na jaře příštího roku,  
až oschnou stávající omítky a začne slunečnější počasí, bude možné 
zahájit práce. Opravíme omítky v celém přízemním podlaží u tvrze 
i u navazující budovy. Ve staré budově základní školy jsou dvě scho-
diště. Uvnitř prvního schodiště je konstrukce nákladového výtahu 
na uhlí, druhé schodiště je otevřené. 

Již nějakou dobu se na schody loupe omítka. Nyní je již zpracovaný 
projekt, podle kterého dojde během letních prázdnin k výměně 
elektroinstalace, opravě omítek, vymalování, výměně dlažby na po-
destách schodišť a v prvním schodišti bude odstraněna výtahová 
šachta, takže se prosvětlí a otevřou chodby i schodiště. I na tuto akci 
vyhlásíme výběrové řízení v nejbližších dnech. 

Vlastimil Marušák

PŘIPRAVUJEME OPRAVU TVRZE A ŠKOLY

AUTOR: Mgr. Veronika Vošická Buráňová 
Krajský koordinátor BESIP

Blíží se nám období adventu a jen málo lidí z nás 
si umí představit, že by tento krásný čas roku  
trávilo na nemocničním lůžku. Přesto se každý 
den vystavují desítky chodců velkému riziku, 
když opouštejí své domovy bez reflexních prvků.

Používání tzv. reflexního materiálu je od začátku roku 2016 povinné 
pro všechny chodce mimo obce a města. Mnoho testů však prokazu-
je velký význam nošení podobných materiálu právě i v  centrech 
měst, kdy na sebe chodci mohou ještě vice upozornit řidiče, kteří 
jedou za snížené viditelnosti, ale zároveň jejich zrak oslňují světla 
pouličních lamp, reklamní poutače i protijedoucí vozy. 
Pokud se podíváme do celorepublikových statistik, čísla hovoří  
rozhodně v  neprospěch chodců. Za posledních deset let vyhasnul 
život 6 z 10 pěších účastníků silničního provozu právě za tmy a jen 
v  letošním roce vyhasnul na silnicích ČR život téměř 80 lidí.  
Mnohem více alarmující je však celkový počet dopravních nehod 
právě s  chodci, kterých bylo za prvních deset měsíců roku 2017  
rovných 2664. Právě zde je dobré si uvědomit, že usmrcení chodci 
jsou jen špičkou ledovce zbylého počtu lidí zraněných, s  lehkými  
i těžkými následky na zdraví. 
Celé kouzlo používání reflexních materiálů spočívám v  tom,  
že prodlužujete viditelnost mnohonásobně víc, než je tomu u chodce 

v  tmavém oblečení. Pokud se tedy někdo dobrovolně vypraví  
do provozu v černé bundě, je pro řidiče vidět zhruba na 10x kratší 
vzdálenost, než zodpovědný chodec s reflexní páskou. 
Mít reflexní pásku však neznamená, že jsem dobře vidět. Mnohem 
víc je důležité, kam si tento prvek umístíte. Velmi často se při  
preventivních akcích setkáváme s tím, že například ženy mají pásku 
na kabelce v místě, kde vlastně vůbec není vidět. Nejlepším místem 
pro umístění je tedy noha v oblasti kotníku a zápěstí. Obě části těla 
se hýbou a motoristy poutají. 
Pokud ještě nevlastníte nějaký prvek z reflexního materiálu, můžete 
jej získat na preventivních akcích, nebo jej zakoupit na celé řadě 
míst. Investice v  řádu maximálně pár desítek korun se vyplatí víc 
než pokuta 2500 Kč a rozhodně víc než újma na zdraví, či životě.

TISKOVÁ ZPRÁVA K VIDITELNOSTI CHODCŮ NA VYSOČINĚ
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Rybníky zvolna zamrzají, což nás neodrazuje aspoň k cestě k nim. 
Dnes jsme se s kroužkem mladých rybářů prošli údolím Vohančic-
kého potoka. Zastavili jsme se u Zrcadel, Vohančického rybníka,  
u Valchy a Obecníku; pozorovali stromy a další části přírody; zalo-
vili si cedníky bezobratlé v potoce a samozřejmě posbírali i odpad-
ky. Počasí nám vyšlo perfektně, mládež si odnesla z výletu pozitivní 
dojmy a snad i nějakou tu vědomost, spíš než nachlazení.

Petr Blabolil

VÝLET ÚDOLÍM VOHANČICKÉHO POTOKA

V  minulém čísle jste si mohli přečíst obecné informace o tom,  
že kapela REBEL vydala své nové album. Nyní se podíváme více  
pod pokličku. Rebel – kapela pěti mladých muzikantů z Golčova  
Jeníkova v červenci 2017 nahrála v chotusickém studiu Smaragd  
Records svoji první nahrávku, šestipísničkové EP s názvem Krvavá 
růže. Skupina EP nahrála v sestavě Adam Langr – zpěv, kytara,  
Vojtěch Dytrych – kytara, Marek Bahník – baskytara, Petr Čermák 
– klávesy a Roman Bína – bicí. Mix a mastering byl proveden zkuše-
ným hudebníkem Olinem Rokytou. V nahrávce Krvavá růže kapela 
zabrousí především do vod melodického metalu, přestože některé 
skladby mají spíše punkovější rytmus. Nicméně tvorba Rebela  
je založena především na energických bicích, melodických kytaro-
vých riffech, které jsou podporovány hutným baskytarovým tónem, 
a klávesami. V textech se objevují různá témata, např. ve skladbách 
Teserakt, Posel z pekel a Krvavá růže jsou příběhy mystičtějšího  
a temnějšího rázu. Naproti tomu písnička NightQuest je více  
ze života a melodií i textem je z celého EP nejveselejší, možná také 
díky punkovějšímu rytmu. Celkově nahrávka nemá jednotný  
příběh, jde spíše o všehochuť. Kapela Rebel jako celek funguje  
již přes rok a plánuje další koncerty, na kterých představí skladby  
z nového EP. Skupina se dá najít na stránkách Facebooku a Bandzo-
nu, kde jsou jejich aktivity pravidelně aktualizovány.

Zajímavost: Jedna z písniček skupiny Rebel je k poslechu také na 
internetových stránkách jihoamerického rádia The Pain Fucktory 
Radio. Jedná se o skladbu, která nevyšla na EP. Je ukázkou tvorby, 
kterou skupina Rebel plánuje nahrát během příštího roku v rámci 
dlouhohrajícího koncepčního alba – to bude příběhem ve středo-
věké fantasy.

EP Krvavá růže
01. Teserakt
02. Posel z pekel
03. Na věčnost
04. Krvavá růže
05. Hymnus metalu
06. NightQuest

Facebook: 
https://www.facebook.com/RebelOfficialCZ/?ref=bookmarks

Bandzone: http://bandzone.cz/_83656

Webové stránky: http://mipulinmichal.wixsite.com/rebel
The Pain Fucktory Radio (skladba v čase 47:12): 
http://www.thepainfucktory.com/radio.htm

MLADÁ SKUPINA REBEL ÚTOČÍ NA ČESKOU HUDEBNÍ SCÉNU 
SVÝM PRVNÍM EP V ŽÁNRU MELODICKÉHO METALU!

VOLNÉ VSTUPENKY 
NA MUZIKÁL CARMEN S LUCIÍ BÍLOU

SOBOTA 31. 3. 2018 V 15:00 HOD. 
– MUZIKÁL CARMEN

CENA LÍSTKU: 
650 KČ + 200 KČ AUTOBUS

V PŘÍPADĚ ZÁJMU VOLEJTE/PIŠTE: 
JIŘÍ MATOUŠEK 723 572 997, 

JIRKA.MATOUSEK1@SEZNAM.CZ
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V dopoledních hodinách dne 11. 11. 2017 se konalo slavnostní vítání 
nově narozených občánků města Golčův Jeníkov. Malým občánkům 
zazpívaly a zarecitovaly žákyně základní školy Tereza Dršťáková, 
Kateřina Štěpánková, Veronika Bohuňková a Eliška Hnědá. O hu-
dební doprovod během celé akce se postaral pan JUDr. Jan Holý.  
Po slavnostním proslovu pana starosty Mgr. Vlastimila Marušáka 
se rodiče nově narozených dětí podepsali do pamětní knihy a obdr-
želi pro malé občánky na památku zlatý přívěšek „čtyřlístek“.

Seznam vítaných občánků: Dominik Čáp, Julie Málková, Jakub  
Kalaš, Daniel Ehrler, Adéla Vlčková, Viktorie Straková, Václav  
Špinar, Natálie Nesládková, Marek Švejda, Ema Paulusová, Markéta 
Tománková.       

Anna Melechovská
MěÚ Golčův Jeníkov

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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„Naši zaměstnanci vědí, proč u nás pracují.“
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Všem našim zákazníkům a přátelům 

přejeme plno radostných a úspěšných 

dnů v nadcházejícím roce a příjemné 

prožití svátků vánočních. 

f. Autodíly Dolmen s.r.o. 

se těší na další 

spolupráci v roce 2018.  
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Panství Hostačov…
…patřívalo dříve a ještě také za Neupauerů k Jeníkovu. Po konkursu 
1878 je koupil Artur, rytíř Clanner z Angelhofenu. Malá výměra lesa 
86.31 ha patřívala pod lesní správu v Chlumku. Pan Clanner spravo-
val si les sám. Ostatní výměra obnášela: pole 402.28, louky 58.45, 
zahrady 16.23, pastviny 62.6, rybníky 19.5, stavební 3.01, neplodná 
17.03 úhrnem 661.17 ha – cukrovar. Ředitelem, a to i cukrovaru,  
býval Urban, pak až do prodeje velkostatku v  letech dvacátých  
t. st. ing. Jan Šolta. Jeden z  jeho synů, JUDR Stanislav Šolta, vzal  
si Boženku Chválovů z Jeníkova, naši blízkou příbuznou, poslední 
z rodu Židonova. Matka její též Božena, byla dcera bratra mé matky, 
Františka Židoně, majitele hostince Na Filipce a ředitele záložny, 
spoluoběti to úpadku majitelů panství Jeníkov a Hostačov, rytířů 
z Neupauerů. K Hostačovu patřil dvůr Křemen, Zvěstovice (správce 
Boháček) a Sirákovice (správce Neumann). Jako technický kontrolor 
tam jezdil dobrý náš známý ing. Chochola, se kterým jsme byli  
v užším přátelském spojení.
Manželka pana Clannera byla rozená komtessa Thun-Hohensteino-
vá z  Choltic. Děti byly: Mariedl, vzala si Jiřího hr. Thuna, Sofia  
si vzala Von Tautfense, měli velkostatek Stráž, přišli o to, Vilemina 
měla hr. Ottu Czernína, Niklasinka von Scheidla. Ze synů měl  
Ferdinand tabes, Theodor si vzal Porákovu z Kienbergu. 

Panství Vrbice – lesní správa 
Chraňbož

Panství mělo v  roce 1858 lesní výměru 1089 j. 908 č.s., patřilo  
Janu rytíři z Eisensteinu a lesy spravoval nadlesní Václav Vobořil.  
Já pamatuji z let koncem 1870 již majitelku paní z Rittersteinů. Jsem 
v roce 1874 narozen, a tu jsme měli býti s kluky hajného Kufra biti, 
protože jsme házeli prach proti koním „baronky vrbické“, která jela 
v kočáře po silnici za naší zahrádkou, a to jsme tehdy ještě nechodi-
li do školy. 
V  té době byl lesním hospodářem již Ignác rytíř Náchodský  
von Neudorf, který se znal dobře s tatínkem, a u kterého jsem s tatín-
kem vícekrát na Chraňboži byl. Byl to, hlavně mezi vůkolními lesní-
ky a myslivci, oblíbený pán. Znal se ovšem také dobře s knížecími 
auerspergskými lesníky z Dobrovítova Michálky, kteří ovšem tehdy 
ještě nebyli naši pokrevní příbuzní, a také s  tehdejším tamním  
adjunktem Václavem Šolarem, jemuž byl, jak to oddací list z 30. října 
1882 dokazuje, při jeho svatbě s  Bohumilou Michálkovou, dcerou 
knížecího lesního Václava Michálka v Jizbici, svědkem. Byl to pensi-
onovaný důstojník, syn vysokého důstojníka a majitele velkostatku 
Kbely u Kolína, s jizvami po zraněních z války roku 1866 a ze soubo-
jů z  mladých let, myslivec a sportsmen ještě v  pokročilém věku.  
Pamatuji se, když jsme u něho byli jednou na Chraňboži, že nám 
ukazoval ochočenou vydru, ve slaměné nebo slámou pokryté boudě 
u vody, která i volně běhala a přiběhla na písknutí. Byli u něho  
na návštěvě oba jeho synovci Václav (malíř) a Ladislav (pozdější 
JUDR a vyslanec) Radimští z Kolína. Šli nás pak k večeru vyprovo-
dit, a to až k rybníku „Kuníku“, kde se svlékli a šli se koupat. Při tom 
se pamatuji, jak dělali salta z  prkna do rybníka, starý pán taktéž,  
a chodili všichni tři po rukou. Oba hoši Radimští se při tom starému 
pánu smáli, že kulhá, měl totiž levou ruku v  loktu prostřelenou  
a o něco kratší. Paní Radimská byla sestra pana Náchodského. Jednu 
sestru měl tehdejší správce panství Frauenberg, pozdější majitel 

panství Kbely a tchán Roberta Mandelíka z Radboře, jednu nadles-
ní, myslím, že hraběte Kalnokyho v Letovicích – nadlesní Navrátil  
a jedna byla chotí tehdejšího plukovníka Dobnera von Dobenau, 
otce nadporučíka dělostřeleckého pluku 9, který pak přestoupil 
k  hulánům do Vysokého Mýta. Tam byl později jeho synovec  
Navrátil městským nadlesním, než přestoupil do státní služby jako 
lesní ředitel. V  době, když já jsem jako chlapec s  tatínkem  
na Chraňbož chodil, strýc Eduard Vorreith již správcem v Dobrni-
cích nebyl.
Koncem let 1880 tých, přesný rok nevím, dozvěděli jsme se znenadá-
ní, že paní z  Ritterstoinů Vrbici prodala, že ji koupil jakýsi pán 
z Obermayerů.
Lesní hospodářství na tomto panství bylo až do té doby k neuvěření 
konservativní. Za nadlesního Vobořila a jeho nástupce se v taměj-
ších lesích vůbec takřka nekácelo. Těžba se omezovala čistě jen  
na režijní potřebu a onu nejbližšího obyvatelstva vůkolních vesnic.
Pan „baron náchodský“, jak se mu ve vůkolí všeobecně říkalo,  
dostal se jako „dvorní myslivec“ do Chlumce nad Cidlinou k hraběti 
Oktáviánu Kinskému, pověstnému v kraji svými různými výstřed-
nostmi. Tam jej byl tatínek navštívit a vzal mne s sebou, bylo to asi 
v roce 1888. Služební místo jeho bylo ve Strášově, v krásné myslivce 
pod jedno poschodí. V  přízemí bydlel adjunkt Leiendecker von  
Leienfels. Byli jsme odtamtud koňmi (kočárem) v  Kladrubech 
v Hřebčinci, na kachny na rybníku Výplesu a Žiželickém, Nad Žiže-
licemi v polesí Oboře, kde byla i různá exotická zvěř, a kde byl zámek 
morganatické manželky hraběte Oktaviána. Za dva-tři dny jsme 
projeli všecky revíry, byly také v  Chlumeckém zámku „Koruně“, 
který na úzké vyčnívající vyzděné římse starý Oktavian asi v mlad-
ších svých letech objel v kočáře.
Po Náchodském byl krátký čas před prodejem jakýsi nadlesní  
Řehák, který byl švagr okrouhlického ředitele panství Gorgona 
z Častalovic a měl adjunkta Kozla.
Kácet začalo se teprve za nastoupení majetku panem Obermauerem, 
respektive jeho lesmistrem a zplnomocněncem H. Görlichem, který 
koupi panství zprostředkoval. Kácelo se však radikálně, brzy bylo 
z lesa jezero mladin. Jen kolem hranic zůstával věnec starého lesa. 
Dříví vozilo se na pilu do Čáslavi – Lustig a Pick. Kolem roku 1900 
měli mladí Obermayerovi, dva bratři to měli po starém, „dokáceno“. 
Zbyla po nich jen památka, jen panu lesmistrovi Hugo von Görli-
chovi jeho čestný dar za zprostředkování koupě a další pak vedení 
úryvek celku: velkostatek Chválovice, tj. stará myslivna, 51.66 polí, 
16.29 luk, 2.18 zahrad, 137. 96 lesa, 7.82 rybníků, 3.36 nepl. celkem 
219.27 ha půdy.
Ostatní majetek Obermayerům odkoupila Nadace šlechtičen  
na Hradčanech, dosavadní majitelka panství Ledče, ke kterému  
byla Vrbice připojena. Dvory najmul po pachtýři Krásovi dosavadní 
nájemce z  Hraběšína, vlastně jeho syn František Výborný, které  
později Pozemkovou reformou získal co majetek. Les byl sloučen 
s  polesím panství Ledče, Roznotínem, v  jeden hospodářský celek, 
nazvaný Stará Chraňbož.
Schematismus z  roku 1906 vykazuje panství Vrbici mezi statky  
Thereziánské nadace šlechtičen číslo IV. – tj. za Cerhenicem, Karlo-
vým Týnem a Ledči, s následující výměrou: pole 497.14, luka 159.28, 
zahrady 6.11, pastviny 23.57, rybníky 26.23, les 677.78, nepl. 128, 
stavby 4.22 – celkem 1394.70 ha. Polesí „Stará Chraňbož“ podléhalo 
lesnímu Boh. Heizmannovi.
V  posledních letech odděleno bylo toto nadační polesí a společně 
s někdejším polesím Roznotín a částí lesů hraběšínských ve výměře 
okrouhlých 1000 ha celkem, utvořena družstevní Správa lesů.
Tím bylo již a dalším dělením dvorů bývalé panství Vrbice takřka 
rozneseno na kopytech. 

Dle originálu upravil Jiří Kratochvíl

PAMĚTI GOLČOVA JENÍKOVA
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„Golčák jedem, dáme ještě jeden!“ tímto pokřikem jeníkovští fotba-
loví mládežníci oslavují téměř každý gól v soupeřově síti. A že jich 
letos bylo. Hodnocení jarní části fotbalové sezóny jste si mohli  
přečíst v  červencových Listech, nyní dovolte malou rekapitulaci 
podzimního fotbalového dění.
Nový tým mladších žáků (U-13) měli pod palcem trenéři Josef Petr 
a Otakar Blažek a nelehkého úkolu, spočívajícího v adaptaci na větší 
hřiště, větší počet hráčů, nové soupeře z  Kutnohorska a hlavně  
na delegované rozhodčí, se všichni zhostili se ctí. Tým tvořený  
třinácti hráči z  ročníků 2007 – 2005 během podzimu odehrál  
11 soutěžních utkání s bilancí 5 – 2 – 4 a skóre 47:32. Při závěrečném 
hodnocení podzimní části soutěže trenéři kluky za předvedené  
výkony pochválili.
Přípravkovým týmům se věnovali trenéři Josef Maliňák a Pavel  
Šveřepa. První jmenovaný velel 12 klukům v mladší přípravce (U-9) 
a byl rád za poctivou docházku svých svěřenců, protože v této kate-
gorii se hraje souběžně na dvou hřištích a na hru je zapotřebí  
alespoň deseti hráčů. Naše nejmenší naděje (2009, 2010 a 2011)  
se pořádně činily a soupeřům nasázely tolik gólů, že je trenér počítá 
ještě dnes. Druhý jmenovaný měl ve starší přípravce (U-11) v kádru 
10 hráčů ročníků 2007 a 2008, kteří společnými silami dosáhli  
na metu 133 vstřelených branek.
Z dění kolem dětského fotbalu určitě stojí za zmínku další brigáda, 
při níž jsme vybílili a osadili novými stoly a lavicemi jednu z kabin, 
vyrobili si odrazovou stěnu, kterou využíváme při trénincích, a dvě 

maminky se odvážně pustily i do mytí oken. Těsně před sezónou 
jsme opět po roce uskutečnili prodloužený fotbalový víkend  
v  domácím prostředí s  přespáním v  sokolovně. Během podzimu 
jsme kluky ze starších týmů a trenéry oblékli do nových teplákových 
souprav, aby Jeníkov reprezentovali nejen na hřišti. Fotbalovou roz-
lučku jsme tentokrát pojali bowlingově a i na tomto sportovišti byly 
k vidění zajímavé až pozoruhodné výkony.
Tréninky v zimním období absolvujeme na hřišti u školy a v soko-
lovně a těšíme se, že třeba stejně jako loni zamrznou rybníky  
a my uděláme trénink na ledu, že pojedeme na trampolíny do Čásla-
vi a tam se vyskáčeme do aleluja, že absolvujeme několik halových 
turnajů, na kterých poměříme dovednosti s  týmy z okolních měst  
a obcí a třeba i něco vyhrajeme.
V novém roce nás čeká nelehký úkol – přilákat ke sportování další 
děti, zejména ročníky 2010 a mladší, protože bez nich bude další  
sezóna v nejmladší kategorii nejistá. Nebo spíše jejich rodiče?
V poslední větě srdečně děkuji za podporu všem, kteří se na dění  
v jeníkovském fotbalu podílejí, a přeji jim s úsměvem na rtu užité 
Vánoce, hodně dárků pod stromečkem a v novém roce nespočetně 
důvodů k radosti nejen na hřišti.

Pavel Šveřepa

JENÍKOVSKÁ FOTBALOVÁ MLÁDEŽ – PODZIM 2017
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Průvod krampus čertů k  nám do Golčova Jeníkova zavítal i tento 
rok. Tentokrát v  režii Klubu Vagón, kde se celá open-air show  
odehrála. V půl sedmé odstartovalo dění ve venkovním amfiteátru, 
kde se rozpoutal dým kouře a krampus čerti za zvuku dominantní 
hudby vnikli mezi lidi. Po pár minutách se díky menší návštěvnosti 
mohli odstranit železné zábrany a „krampusáky“ jste si mohli  

prohlédnout opravdu detailně. Průvod 10 čertů trval přes 50 minut. 
Následující afterpárty začala kolem 21. hodiny a o půlnoci návštěv-
níci mohli spatřit dalších 5 čertů s novými maskami. 

Lucie Chaloupková

proběhla v sobotu 25. listopadu v prostorách Nadačního fondu AŽ.
Soutěže se zúčastnilo 17 soutěžících nejen z Golčova Jeníkova, ale 
také z Čáslavi, Chotěboře, Havlíčkova Brodu a Ledče nad Sázavou. 
Laickou porotu vytvořilo 26 degustujících návštěvníků a druhé 
hodnocení zastala tříčlenná porota odborná. Věkové zastoupení 
bylo stejně rozmanité, jako druhy a chutě jednotlivého cukroví.  
Sálem se prolínala vůně vanilky, skořice, perníkového koření  
a rumu, atmosféra přicházejícího adventu byla nepřehlédnutelná  
a příjemná. Tak hodnotí celé krásné a sladké odpoledne autorka  

projektu Evženie Ondráčková, která je zároveň zřizovatelkou tohoto 
fondu. Cenu za největší kolekci a perníkové dekorace převzala  
Romana Melenová z  Havlíčkova Brodu, vítězi však byli všichni,  
kteří pro nás napekli a nazdobili na 43 druhů cukroví. Dík patří  
také všem členkám klubu, které pomohly s organizací soutěže a bez 
kterých by fond jen těžko fungoval.
Za celý NFAŽ Vám ze srdce přejeme krásné svátky a šťastný vstup 
do nového roku 2018.

Nadační fond AŽ

KRAMPUS ČERTI ODSTRANILI ZÁBRANY A VLÍTLI DO LIDÍ

SOUTĚŽ O NEJLEPŠÍ VÁNOČNÍ CUKROVÍ O PERNÍKOVOU HVĚZDU
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